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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
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Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Liisa Hyvönen och Clarence Kopparberg.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
En rådsmedlem ställer en fråga kring digitala fixarens roll. 
Avdelningschef Lena Hedin förklarar att det är flera som delar på 
denna roll då efterfrågan inte är stor nog att avsätta en egen tjänst. 
Samtliga i rummet konstaterar att det är av stor vikt att 
informationen når ut till de som möjligen har behov av detta.   
 
Lena informerar att besöket på hemmet för gamla är bekräftat 8 
juni. Vidare berättar hon om en pågående upphandling gällande kost 
till hemmet för gamla. Som förhoppningsvis är färdigställd till 
kommande nämnd. Hon berättar att jobbet med denna upphandling 
är utfört med en dietist som kollar på kost rekommendationer för 
äldre. En rådsmedlem frågar om de ökade priserna på mat har märks 
av i detta. Lena svarar att självklart blir det dyrare men 
förvaltningen måste hålla kvalité uppe på samma nivå oavsett. 
Maten ska innehålla samma näringsnivåer och den ska vara aptitlig. 
Man ska vilja äta.  
 
En annan rådsmedlem lyfter frågan om matrester. Lena berättar att 
man gör stickprov för att undersöka detta. Vi blir mer medvetna om 
matsvinn.  
 
Vidare meddelar Lena att måndagen den 4e september inleder 
stadens hälsovecka. Det kommer vara föreläsningar och aktiviteter 
på våra aktivitetscenter. Program kommer senare men hon 
uppmanar rådet att sprida denna information redan nu.  
 
Hon fortsätter med att berätta att den 5e september har vi 
stadsdelskamp tillsammans med Farsta och Enskede-Årsta-Vantör 
på Kärrtorps IP. Onsdag den 6e september är det hälsodag på 
Stockholms stadion som arrangeras av äldreförvaltningen. 
 
 
Lena informerar att en rekryteringsprocess är igång för en ny 
enhetschef till Hemmet för gamla.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 27 april 2023 
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§ 7 
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 
2026, treåringen 
 
Rådet konstaterar att detta ger en bra bild av hur den höga tillväxten 
av äldre ser ut. Rådet påpekar att trots detta tycks tanken vara att 
förvaltningen ska kunna möta behoven detta medför med de 
resurser som redan finns. En rådsmedlem ger som exempel bristen 
på seniorboenden och pekar på att för egen del ser det ut att vara 20 
års väntetid för seniorboende i Hammarbyhöjden. Rådet poängterar 
att senior boende är en viktig del i det förebyggande arbetet då det 
avlastar bland annat vård och omsorgsboenden. Lena instämmer. 
Vidare berättar hon att förvaltningen träffade seniorgården för att 
diskutera detta. Som kommer satsa på att bygga fler hyresrätter. De 
hade diskuterat behoven med slutsatsen att detta bör räcka. Lena 
belyser att vi kollar även på detta stadsgemensamt och tror därmed 
att vi ligger rätt till.  
 
En annan rådsmedlem påpekar personalaspekten. Han diskuterar 
svårigheterna för vårdinstanser att utbilda personal när bristen är så 
stor att det inte går att avsätta tid för utbildning. Vidare diskuteras 
lönerna för vårdpersonal som ett grundproblem för at nå tillräcklig 
personalomsättning. Han belyser att detta, med konsekvenserna som 
medföljer är något som skapar stor oro, de andra i rådet instämmer.    
  
Rådet lyfter frågan om äldres ensamhet, och påpekar att detta är ett 
mycket utbrett problem. De menar att lösa detta är något som måste 
få kosta pengar. Mer måste göras i denna fråga. Men satsningarna 
blir snåla i konsekvenserna av ekonomiska problem. Rådet 
instämmer i att ensamheten är något de ser omkring sig hela tiden. 
Det diskuteras att fler möteslokaler hade varit en bra satsning. Lena 
instämmer och tillägger att man även måste bryta isolering för de 
som inte kan ta sig till någon lokal. Hon belyser att vi måste veta 
vart dom här människorna finns så att vi kan hjälpa dem.  
 
Rådet diskuterar sedan problemet med lokaler. Alla håller med om 
att möteslokaler är en viktig del för sammanhållning och att bryta 
ensamhet. Som förening vill man ha en lokal folk kan samlas för att 
umgås i, men det är svårt att locka nya att komma dit, speciellt när 
lokalerna inte är inbjudande. Det är svårt att umgås utan en lämplig 
lokal. Och det finns en stark oro att föreningslivet ska dö ut. Några 
diskuterar huruvida kvällsaktiviteter hade lockat mer, men att det 
tyvärr finns ett motstånd då folk är rädda att gå ut. 
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En rådsmedlem ställer frågan kring egenregi och entreprenad, vad 
skillnaden är. Lena berättar att egenregi är det vi själva är helt 
ansvariga för i stadsdelen medan entreprenad är vad vi har 
upphandlat, och att vi då inte är dem som anställer etc.  
 
En annan rådsmedlem pekar på sida 9 där det står ” Förvaltningen 
ser ett särskilt behov av att stärka samverkan med Region 
Stockholm för att kunna säkerställa en samordnad vård.” och frågar 
om det finns några specifika projekt för detta. Han hänvisar till en 
referensgrupp som några av medlemmarna var med i för några år 
sedan för att stärka just detta samband. Rådet menar att detta var 
väldigt värdefullt och att de kände att de kunde komma in med bra 
perspektiv och synpunkter på detta. Lena ger som exempel att de 
har kontinuerlig kontakt med vårdcentralen för att stärka 
sammanhållningen. Hon ger även hemgång från sjukhus som ett 
exempel där det krävs gott samarbete mellan kommun och region.  
 
En rådsmedlem pekar på sida 17 och undrar kring svarsfrekvensen 
på brukarundersökningar i relation till måluppfyllelse. Han undrar 
hur stor effekt undersökningarna har när svarsfrekvensen är låg och 
hur man ser till att kvalité nås oavsett. Lena svarar att det självklart 
är ett problem men att det också kompletteras med annat underlag. 
Hon ger individuppföljning som exempel, att handläggare 
individuellt följer upp en specifik boende eller brukare. Hon lyfter 
även verksamhets uppföljningar som ett sätt att få in underlag. 
Rådet instämmer i att detta är en mycket avgörande fråga.  
 
§ 8  
Revidering av delegationsordningen för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 9  
Inspektionsrapport avseende hantering av allmänna handlingar 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 10 
Redovisningar föreningsbidrag 2022 
Rådet har inga synpunkter.  
 
 
§ 11  
Skrivelse från SD angående reducering av ekonomiska resurser för 
ordningsvakter 
Rådet har inga synpunkter.  
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§ 12  
Remiss av reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande vuxna med missbruks- och beroendeproblem 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 13  
Månadsrapporter 2023 
Rådet har inga synpunkter.  
 
7. Rapporter 
 
En rådsmedlem från SPF berättar att deras förening håller på att 
förbereda en sammanslagning med Enskede-dalens SPF förening. 
Detta kommer bli Enskede Dalen Skarpnäck SPF. Han berättar 
vidare att de haft problem med att få till en styrelse. Rådet 
konstaterar att detta ofta är en utmaning.  
 
Alla i rådet delar oron för deras föreningar när utmaningen att hitta 
funktionärer och andra aktiva medlemmar är så stor.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
Inga övriga frågor.  
 
Justeras via e-post: 
 
Liisa Hyvönen 
 
Clarence Kopparberg 
 
Sekreterare Emma King 
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